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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DEL GÒTIC 
Dia: dijous 06 d’octubre  de 2016 
Hora: 19:00 a 21:33 hores 
Escola Drassanes. Nou de Sant Francesc 11. 
 
 
ASSISTENTS:  
Regidora : Gal.la Pin 
Consellers: Albert Sancho ( BCN comú) Santi Ibarra ( BCN Comu) Jordi Rabassa ( bcn-comú) 
Llum Ventura ( BCN-comu)  
Tècnics: Monica Mateos ( gerent Districte ) Neus Chas ( Direcció SPT),Mariona Buxadé ( Tècnica 
Barri); Julia Barea ( C’s), Jordi Bordas ( ERC.); Elisabeth Gimenez ( P.P.); J. Maria Julia ( Ciu) 
Veïns: 23 
 
Presentació per part de la Teresa Caja, vicepresidenta del Consell de Barri, de la composició de 
la taula: 

• Gala Pin, Regidora 
• Jordi Rabassa, Conseller tècnic 
• Albert Sancho, Conseller del barri Gòtic 

 
 
ORDRE DEL DIA: decidida a la Comissió de Seguiment 

1.- Actuacions urbanístiques 2016-2017 
2.- Retorn Pla d'estiu 2016.  
3.-Els Espais verds i de joc al Gòtic. 
4.- Torn obert de paraules. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
La Regidora de Ciutat Vella, Gala Pin, recorda el funcionament del Consell de Barri. 
El present mandat vol convertir el Consell de Barri en un espai de proximitat amb els veïns i 
veïnes, amb espais de treball sobre temes concrets que interessin especialment com a barri. És 
per això que se n'ha augmentat la freqüència dels Consells de Barri i es faran cada 3 mesos. 
Els temes de l'ordre del dia del Consell de Barri es decideixen prèviament a la Comissió de 
Seguiment, on poden anar tant veïns a títol individual com entitats. Si algú vol ser part de la 
Comissió de Seguiment, només cal que li demani a la Mariona Buxadé, tècnica del barri Gòtic. 
.A diferència de l'Audiència Pública, que es fa cada 2 mesos, on es duen les queixes més a títol 
individual. 
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1.- ACTUACIONS URBANÍSTIQUES 
 
La Regidora explica les actuacions urbanístiques previstes 2016/17   , que es poden consultar 
en aquests enllaços: 
 
http://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/calendari/organs-participacio/2016 
(ho trobareu a la web del Districte Ciutat Vella a Calendaris de participació) 
 
A més afegeix al contingut del document: 
-Voluntat de recuperar la Rambla. Pla Especial de Reordenació de la Rambla. En el plec de 
condicions de l'equip que assumeixi la redacció del projecte es demanarà que inclogui 
processos de participació. Es vol treure elements que col·lapsen la Rambla. 

-Via Laietana,  a partir del 2019. Passos concrets a millorar, recuperar estudis d’altres governs i 
realitzar sessions de participació quina transformació hem de fer. 
-Redacció projectes de transformació Duch de Medinacel.li. Porta d’entrada cap el port. Es per 
on es pot créixer a nivell d’espai públic des del gòtic. Fer mes amable pels veïns els accessos 
fins al Port.  
-Pla integral de reordenació  de les terrasses a la Plaça Reial. Intervenció en façanes. Millora 
enllumenament 
- En el marc del nou pla de mobilitat que s'està preparant pel districte de ciutat vella, l'any 
vinent posarem en marxa una prova pilot per a preparar canvis en la càrrega i descàrrega a 
Gòtic nord per tal de pacificar el trànsit de mercaderies al c. Magdalenes. 
-Urbanitzacions amb taxa turística. Renovació mobiliari i pavimentació vorera plaça Catalunya; 
entre Rambla i Portal de l’Angel.  
-Sessions de treball sobre l’espai públic, algunes iniciades i d’altres properament. Espais on es 
tenen pendents fer la ordenació de les terrasses, però es pensa l’espai en la seva globalitat, si 
s’ha d’afegir o treure mobiliari urbà o fer d’altre actuació per la millora de la plaça. 
-Obertura equipament de Ripoll 25. 
-Ampliació servei ludoteca del pi de 2 dies a 5 dies d’atenció. 
 
2.- RETORN PLA D’ESTIU 2016 
 
A càrrec de la regidora del Districte, Gala Pin 
El contingut del document es pot consultar a: 
http://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/calendari/organs-participacio/2016 
(ho trobareu a la web del Districte Ciutat Vella a Calendaris de participació) 
 
S’obre un torn de paraules per parlar del pla d’estiu. ( amb el senyal fletxa s’indica resposta 
Regidora) 
 
*Sara Aguilar. Veïna. Pregunta per la normativa dels vehicles de mobilitat personal. Es 
desconeix per on poden circular. 
 VMP. Bicicletes, patinets, segways, cachibaches. Normalment tenen us turístic i 

normalment molt mal us. Normativa existent el que diu que depenent el tipus de 
vehicles poden circular a un lloc o altre. Els patinets elèctrics no poden circular enlloc. 
S’està fent una nova normativa, potenciar´-ho a la ciutat però fer-ho més restrictiu a 
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ciutat vella , doncs l’espai no ho permet i a més se’n fa un mal us. 
*Miquel Mancho. Veí. Quins tipus de vehicles fan referència als VMP?  Els pics de Ciutat Vella 
no son estacionals sinó també setmanals per la visita de barcelonins els caps de setmana. A 
vegades son els propis barcelonins qui no fan un us responsable de la ciutat.  Es té previst fer 
un procés participatiu a les Rambles ?  Ramon Berenguer, ocasió perduda d’espai verd, sense 
procés participatiu, destinat més a visitants que no veïns.  Us que alguns comerços fan de les 
terrasses, es neguen a servir cafès  en un espai segrestat de l’espai públic. 
 Rambla. Pla especial d’ordenació , es van fer diverses sessions de participació . Han de 

sortir els plecs i l’equip que assumeixi la redacció del projecte inclogui que hi hagi 
processos de participació. Treure elements que col·lapsen la rambla. Allò que fem de 
participació , necessita d’altres eines no exclusivament urbanístiques. 

 Pics setmanals, en som conscients. 
 Ramon Berenguer. Obra que ja l’hem trobat començada. Haguéssim orientat l’obra 

cap un altre lloc, però aturar una obra a meitat suposa una gran despesa.  
 No hi ha cap normativa que digui que no es pot servir exclusivament cafè 

 
*Esther. Veïna. Manifesta el seu malestar per no poder dormir cap nit aquest estiu. Manca de 
suport des del CAP, ni administració tot i fer instàncies. Es suma el no poder fer un us normal 
del domicili durant el dia per itinerari de  murgomúsics i murgomendigos, donen la murga amb 
el beneplàcit del consistori.  Alt nivell de contaminació acústica. Resposta inadequada dels 
serveis. Alerta de que els veïns s’estan posant malalts. Exposa que el CAP ha presentat un 
estudi a l’Ajuntament del problema que hi ha de contaminació acústica a Ciutat Vella. No està 
tipificat a nivell de salut. 
 Som conscients de que hi ha un problema de soroll a Ciutat Vella. Disposició 

urbanística, model d’oci...la gent del CAP també ho és. Hem encarregat un estudi 
d’impacte en la salut del soroll, que s’està fent conjuntament amb salut,  doncs per fer 
mesures mes contundents hem de  tenir justificat, i no hi ha moltes dades.  

 Al darrer consell de barri va venir un music de carrer a criticar el que està fent el 
consistori. Nou conveni que implica major seguiment, punt fixos, variació de repertori. 
Pretén equilibrar el dret a l’art i respecte al descans dels veïns. Amb la gent que no té 
llicència ha de ser GUB qui actuï. La GUB però actua per odre de prioritat.  Tot i així es 
fan moltes actuacions a persones que actuen sense llicencia, tot i que es reconeix que 
no es pot donar a l’abast per la múltiple casuística de ciutat vella. Zona escudellers i 
Geroge Orwell zona complexa en un espai petit. Es reconeix que s’ha d’actuar amb 
diverses eines per abordar un tema estructural que fa molts anys que es dona i que 
per tant no es pot canviar d’un dia per l’altre.  El model d’oci que tenim és un 
problema. 

 
*Jordi Biosca. Plaça Ramon Berenguer. Alerta de la presència skaters que manlleven el 
mobiliari i paviment urbà. Els veïns ja han començat a parlar amb Districte, però es un tema 
que ha de quedar pales al Consell.  

 
 Plaça Ramon Berenguer. Es tractarà en la reunió que està programada amb Conseller i 

tècnica 
*Diego. AAVV Gòtic. Que es farà al Ripoll 25.  Atenció als plafons de comerços i senyals 
lluminoses antiestètiques. Aquest tema no ha funcionat aquest estiu. 
 Ripoll 25.  Hi ha a la planta baixa ca la Dona. A la primera planta es pensa un Us 

destinat a infància i altres encara no estan definits. Estem oberts a suggeriments. 
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 Plafons i senyals lluminoses. Davant irregularitat s’actua  de forma preventiva i feina 
d’inspecció. Lenta a l’hora de donar fruits, hi ha en marxa un pla d’inspeccions on la 
normativa de paisatge urbà es un dels temes que s’inspecciona. 

 
*Calixto Sobrado. Veí. Afegir  La plaça que hi ha en el creuament del carrer  Josep Pijoan i nou 
de sant Francesc hi ha botellon, skaters... la gent no pot dormir. Proposa posar la rampa 
vertical per tal que no puguin accedir.   Sol·licita pista de petanca a la plaça Duch Medinaceli. 
Denuncia dos clubs cannàbics a Nou de St. Francesc al costat d’una escola i a Còdols. 
 Afegim el carrer Josep Pijoan com Punt negre de soroll i d’oci nocturn. 
 S’inclourà les pistes de petanca en la modificació de la plaça de duc Medinaceli 
 Locals cannàbics, Còdols 21, no es donen llicències noves. GUB comprovarà 

 
*Andrés. Veí Geroge Orwell. No s’han vist patrulles . Llauners cada nit, no entén les dades de la 
GUB. Des del dijous hi ha presencia de gent a partir de les 23h. i tota la nit. Pel matí grups 
nombrosos de turistes. Escombraires per mal funcionament dels serveis, proposa reunió per 
tal que els veïns puguin proposar, fa més d’un any que no es fa. Les solucions no venen. No hi 
ha ningú que incideixi en els restauradors que no fan un bon us de la normativa de deixalles. 
Senten que no hi ha canvis ni resultats.  
 La GUB actua, no s’eradica el problema. Sovint els llauners s’escapoleixen de la policia 

quan els veuen venir per l’estructura urbana. Es va intervenint contínuament. 
 Escombraries. S’ha concertat passejades de la regidora i gerent amb els responsables 

dels serveis de neteja en diverses hores i zones que detectem que han de tenir major 
recollida, fer un mapa on no s’actua bé , per incrementar el servei o fer tasca 
preventiva per tal que la gent i comerços no fan bones practiques i fer accions 
punitives quan calgui. 

 Es farà una altra sessió de neteja el mes de novembre. 
 

*Esther. Veïna. Es manifesta en contra d’activitat pedaç per tranquil·litzar els ànims de les 
persones perquè semblen més fàcil. La gent no té cultura de ser responsable en aquest barri. 
Sensibilització i mesures punitives. No vol ser delatora de GUB ni detectius que han de sumar 
evidències. Dret del descans. Buscar espais on els musics puguin tocar, però no al carrer. 
 
 
 
 
2.-  ELS ESPAIS VERDS I DE JOC EN EL GOTIC 

Albert Sancho presenta la proposta de treball sobre els espais verds.  

Es planteja dinàmica de dos grups de treball durant 40 minuts. En cada grup es treballarà una 
primera proposta sobre els espais verds en general en la zona del Gòtic i una segona proposta 
sobre un espai concret, la Plaça Sant Miquel, doncs respon a unes característiques significatives 
de les nostres places, estant oberts a parlar d’un altre espai concret. 
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RECULL DEL LES PROPOSTES SORGIDES A PARTIR DELS PLANELLS 
PRESENTATS 

DIAGNOSI GENERAL ESPAIS VERDS 
GOTIC 

PROPOSTES 

 MANCA ARBRES/JARDINERES 
ALS CARRERS QUE HO 
PERMETEN 

 CONDICIONANTS 
ARQUITECTONICS I DE 
MOBILITAT 

 ARBRES QUE ES MOREN 
 POCS ESPAIS VERDS 
 ARBRES SENSE REPOSAR 
 ESPAIS DE JOCS BRUTS 
 MANCA ESPAIS LUDICS PER 

GENT GRAN I FAMILIES 
 SATURACIÓ I OCUPACIÓ DE 

PLACES PER ALTRES USOS 
 CENTRALITAT DEL BARRI, 

FLUXE IMPORTANT VIANNANTS  
 PLACES MOLT PETITES PER 

INCLOURE ARBRES 
 BICILETES LLIGADES ALS 

ARBRES I AL MOBILIARI URBÀ 
 OCUPACIÓ DE MOTOS EN 

PLACES 
 NO ES RESPECTA LA 

ORDENANÇA ESPAI URBÀ 
 ESPAIS DE JOC PER 

ADOLESCENTS 
 

-Els arbres aïllats no serveixen, fer una 
proposta general 
-Millora en el manteniment i reposició 
arbres 
-Recuperar jardineres 
-Ampliar aparcaments bicis 
-Incorporar la participació d’escoles i 
universitats del barri per tal de que facin 
propostes  
-Bancs retràctils que es guardin per la nit 
-Ampliar els estacionaments de bicis per 
evitar que es lliguin en arbres i en d’altre 
mobiliari urbà. 
-Augmentar els espais de joc infantil  
-Espai per a gimnàstica gent gran 
-Taules per fer pícnics per a famílies 
-Espais lúdics/de relació i de repòs per a 
gent gran 
-Espai de socialització públic i gratuït. 
-Places amb paviments per a infants. 
 
                                                                                

ESPAIS PROBLEMA PROPOSTA 
-PLAÇA JOAQUIM XIRAU 
-PLAÇA ST MIQUEL 
-PLAÇA VILA MADRID 
-RAMON BERENGUER 
-TRAGINERS 
-LA MERCE 
-PLAÇA REIAL 
-PLAÇA DEL PI 
-PLAÇA DELS PEIXOS 
-PLACETA SANT 
FRANCESC 
-GEORGE ORWELL 
-PLAÇA JOSEP PIJOAN 
 

 
 
 
 

 

-Pça Joaquim Xirau.:Mort 
arbres, heures. Escocells 
sense reposar. Olor a orins 
en racons. Skaters 
 
- Plça Manel Ribe: motos en 
lloc de bicis 
-Plça Teatre: es lliguen bicis 
en els arbres. 
Traginers: espai verd davant 
muralla brut. 
-Ramon Berenguer: skaters, 
múrids, basses d’aigua al 
voltant de la font 
 

Plça Josep Pijoan:  
-Paviments filtrants per a reduir la 
brutícia I en especial els orins 
-Pintura repel·lent pels orins 
Plça Manel Ribé: respectar l’aparcament 
de bicis i recuperar una jardinera 
-Obrir la plaça del carrer de la Palla 
-Plça del Teatre: Ampliar el 
estacionaments de bicis 
-Traginers: Comprar l’espai verd per tal 
de netejar-lo i mantenir-lo. 
Plça Regomir: recuperar jardineres i 
augmentar arbres. 
-Palma de St. Just: manteniment jardineres 
Port: espai per a jugar a pilota 
Plaça St. Miquel: treure cotxes i posar arbres 
Plça Orwell: mes arbres i mes actuació GUB 
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ANALISI PLAÇA SANT MIQUEL 
DIAGNOSI PROPOSTES 
-AREAL DE 600 M2 
-ESPAI ADULTIFICAT 
-INFLUENCIA PER LA 
CENTRALITAT 
-PRIORITZACIÓ ACTIVITATS D’OCI 
PELS VISITANTS 
-TERRASSES DISPOSEN D’UN TERÇ 
PLAÇA 
-ESPAI DE PARTIDA/TROBADA 
TURISTES 
-ESCULTURA ELS CASTELLERS 
OCUPANT ESPAI PRIVILEGIAT 
-FLUXE VIANNANTS IMPORTANT 
ACCES EQUIPAMENT  
ADMINISTRACIÓ 
-MANCA ESPAIS/MOBILIARI 
D’ESTANÇA I REPOS PER ADULTS 
-FRAGMENTACIÓ USOS DEL ESPAI 
-VEGETACIÓ DISPERSA SENSE 
INTENCIONALITAT 
-PLAÇA ENCIMENTADA, SENSE 
ESPAIS D’OMBRA 
-DIFICULTATS DE POSAR ARBRES 
PER SUBSOL? 
-US DE LES ESCALES COM A LLOC 
DE TROBADA 
-APARCAMENT EQUIPAMENTS 
OFICIALS 
-CIRCULACIÓ VEHICLES DIVIDEIX 
PLAÇA 
-CONFLUENCIA VIANNANTS I 
CIRCULACIÓ VEHICLES 
-ESTACIONAMENT 
MOTOCICLESTES I VEHICLES I DE 
BICING  LINDANT A L’AREA JOC 
INFANTIL  
-ZONA JOCS INFANTILS SOVINT 
BRUT 
-MOVIMENT VEÏNAL QUE 
RECLAMA ALTRE US 
 
 

-TREURE COTXES 
-INCLOURE ARBRES 
-AMPLIACIÓ ZONA DE JOC, 
- ZONA DE JOC A TOTA LA P LAÇA 
AMB ZONA PER PETITS 
-ZONA EXERCICIS PER GENT GRAN 
 

 



Districte de Ciutat Vella 
 
 
 

Pàgina 7 de 8 
 

 

Regidora: En la graella de seguiment es recolliran les propostes s’avaluarà quines  son viables i 
es farà un retorn en el proper Consell de Barri. 
 
3.-TORN OBERT DE PREGUNTES 
 
Regidora obra torn obert de preguntes. 
 
*M. Lluïsa, veïna Manel Ribé. Hi ha molta saturació de turistes , i els guies no ens respecten. 
Pel que fa a les terrasses estic radicalment en contra que es doni prioritat a l’ús comercial dels 
carrers per damunt dels veïns 
Hi ha taxis que incompleixen i van en contra direcció quan entren a desencotxar a l’Hotel Neri  
 L’hotel Neri no ha de tenir un permís especial. Revisem. 
 Terrasses: regulació discrecional però no arbitrària. Districte congestionat. Cal vetllar 

per un equilibri. La importància de parlar amb veïns i restauradors. Aconseguir que 
passin d’altres dinàmiques comunitàries a les places. 
 

*Diego:  Llegeix el   Comunicat de l’Associació de Veïns del Gòtic davant dels atacs d’un grup 
de comerciants a l’audiència pública el 29 de setembre. Demana que l’Ajuntament prengui 
mesures al respecte. 
 No es poden permetre desqualificacions personals. 

 
*Calixto: Hi ha uns horaris fixats per baixar els mobles al carrer, i escombraries i hi ha molta 
gent que no en fa cas. S’ha de multar. 
No es tracta de netejar 3 vegades, es tracta de netejar bé. 
 Es requereix tasca preventiva 
 Es farà reunió al novembre per tractar-ho de nou 
 Revisar horaris. Intensificar si es necessari. 
 A més d’això també cal posar multes 
 Normativa europea que ens limita els productes que podem fer en neteja pública. 

 
*Carme:  Recorda el tema de les motos del carrer Reina Elionor. 
*Esther:   Estic en contra que es gastin diners per posar bolquers a qui embruta. S’ha de netejar 
molt a la nit, amb el conseqüent soroll. 
Potser ens hauríem de gastar diners en indemnitzacions per compensar els errors de grups 
polítics anteriors. 
Son incompatible les necessitats d’un comerç depredador amb el descans i amb les necessitats 
de consum dels veïns. Que se’n vagin a uns altres barris. 
 
 Pel que fa a les llicències cal tenir present que estaríem parlant de diners públics, i ha 

d’estar ben justificat. 
 

*Andrés:  Les jardineres són una solució només quan no es poden posar arbres. Primer arbres. 
Els bancs poden ser la mort del barri, depenent de les actituds de la gent 
Es podrien repensar els horaris de la neteja, potser deixar els mobles durant el dia. Crear 
reunions de treball amb veïns per tal que es pugui parlar amb responsables de neteja i guàrdia 
urbana.  
Cal desactivar la sobresaturació d’alguns llocs: Passeig Colom, plaça de la Rosa, plaça de la 
Verònica... són unes terrasses. 
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*Teresa:  Les respostes de la GUB són molt negatives. Les solucions no passen per la GUB. La 
GUB no funciona. 
 S’ha de fer un impuls als mestres i a l’educació al Districte 
Pel que fa a l’espai públic, no oblidem el jovent de 6 a 18 anys, no tenen espais per córrer. 
 La GUB treballa molt i és imprescindible. Cal treballar la prevenció haurem de tenir 

figures intermitges que treballin per la prevenció, no tot ho ha de resoldre la GUB. 
 El proper any elaborarem  el nou  pla d’educació que ja farem arribar a les AFAS. 

 
Regidora recorda que fins el moment Plaça Reial, Rambles i Joan de Borbó tenien un horari 
excepcional i no formalitzat que aquest estiu hem limitat. 
 
 
Es tanca la sessió a les 21:30h. 
 


